

AKHBAR	:	HARIAN METRO	
TARIKH	:	14/9/2019	MUKA SURAT : 24
JABATAN	:	PERHILITAN	
KLASIFIKASI	:	PERHATIAN	

24 setempat

14-09-2019



BURUNG nuri spesies Aratinga yang cuba diseludup masuk ke Malaysia.

'TERBANG' 17,000KM DATANG SINI

Burung dari Brazil, Bolivia, Peru atau Colombia diseludup dijual pada harga RM1,000 sekor

Mohd Jamil Anbia, Md Denin
anbia@hmetro.com.my

Kuala Lumpur

elalui perjalanan 'gelap' sejauh hampir 17,000 kilometer dari habitat asal di hutan Amerika Selatan sebelum sampai ke sempadan negara ini.

Itu antara nasib spesies burung nuri berasal dari Brazil, Bolivia, Peru atau Colombia yang menjadi sasarannya aktiviti penyeludupan rangkaian sindiket penyeludupan hidupan liar dilindungi. Difahamkan setiap ekor burung nuri ini mampu dijual hingga mencecah RM1,000 sekor.

FAKTA
42 ekor burung Nuri spesies Aratinga ditemui di dalam dua songkor

Ketua Pengarah Jabatan Perindungan Hidupan Liar dan Taman Negara (Perhilitan) Datuk Abdul Kadir Abu Hashim berkata, semua burung Nuri dari spesies Aratinga diselamatkan anggota polis Kelantan di Kaman Panjang, Kelantan, hasil operasi jam 4.30 petang, kelmarin. Ini adalah antara kejayaan Op Khazanah Bersepadu selepas dilancarkan di Bati-lion 3, Pasukan Gerakan Am Bidor, Perak pada 3 September lalu. "Sebanyak 42 ekor burung Nuri spesies Aratinga ditemui di dalam dua songkor yang diletakkan di dalam dua songkor yang diletakkan di pinggir Sungai Golok, Kelantan. "Semua burung itu kemudiannya diserahkan kepada pejabat Perhilitan Daerah Jeli untuk tindakan lanjut me-

Kerjasama Perhilitan, polis berhasil

Kuala Lumpur: Kerjasama erat antara Jabatan Perindungan Hidupan Liar dan Taman Negara (Perhilitan) dan Polis Diraja Malaysia (PDRM) dalam membentaras aktiviti penyeludupan dan pemburu haram mula membuahakan hasil positif.

Ketua Pengarah Perhilitan Datuk Abdul Kadir Abu Hashim berkata, pelbagai kejayaan diperolehi antaranya rampasan hidupan liar dilindungi selain tangkapan membabitkan pemburu haram dari Thailand, sekular hutan Perak sejak operasi dimulakan sejak 11 hari lalu.

Menurutnya, Operasi Bersepadu Khazanah membabitkan anggota Pasukan Gerakan Am (PGA) PDRM itu jelas berupaya menamatkan

ngikut Jadual Pertama Akta Pemuliharaan Hidupan Liar (APPHL) 2010. Bagaimanapun tiada tangkapan dilakukan



ABDUL Kadir

penyeludup bersekolong dengan sindiket antarabangsa." "Pihak polis turut sama membantu menjejaki pemburu dan hidupan liar yang dipercayai bersekolong dengan sindiket antarabangsa."

berikutnya, pihak Perhilitan suspek dipercayai sempit melarikan diri," katanya. Sementara itu dalam kes

rampas pelbagai spesies burung dilindungi di lokasi itu. Hasil pemeriksaan dilakukan oleh pegawai Perhilitan dan PDRM menunjukkan bahawa aktiviti penyeludupan dan pemburu haram masih berlaku di kawasan ini.

"Ada kemungkinan burung Nuri spesies Aratinga diseludupkan ke negara jiran sebelum dihantar ke Malaysia," katanya. Kadir berkata, isu membentaras penyeludupan hidupan liar dilindungi renas sempadan terus dibenarkan fokus utamanya. "Pihak polis turut sama membantu menjejaki pemburu dan hidupan liar yang dipercayai bersekolong dengan sindiket antarabangsa."

Menurutnya, siasatan mendapati semua haiwan liar itu disimpan tanpa permit khas dan lesen menyimpang. Susulan itu semua haiwan itu disita dan dibawa ke Pejabat Perhilitan Negeri Sembilan untuk siasatan lanjut.